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Ptk tark. 
 
 

Nuorisovaltuusto 
 
Aika 11.03.2025 klo 15:30 - 16:15 
 
Paikka Ravilinna kokoushuone 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Kaarre Peppi Nuorisovaltuuston 

puheenjohtaja 
 

 Rilanko Vilma Varapuheenjohtaja  
 Lumi Reichenbach  Jäsen  
 Jaakola Oras-Antti Jäsen  
 Lahti Lenni Jäsen  
 Laitinen Palle Jäsen  
 Liikkanen Jaakko Jäsen  
 Rantanen Elina Jäsen  
 
Poissa Leivo Emilia 
 Mertakorpi Siiri 
 
Muu Tötterström Piia Muistion laatija  
 
Käsitellyt asiat 
 

6 - 8 
 
 
Muistion tarkastajan valinta 
 
  Muistion tarkastajaksi valittiin Elina Rantanen ja Lumi Reichenbach 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Peppi Kaarre Piia Tötterström 
 puheenjohtaja muistion laatija 
 
 
Muistion tarkastus Kausala  
 
 
 Elina Rantanen Lumi Reichenbach 
  muistion tarkastaja  muistion tarkastaja 
 
Muistion nähtävilläpito 
 

www.iitti.fi     
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Vireillä olevia asioita 
  
Nuorisovaltuusto 11.03.2025 § 6    
      
 
 

 
Vireillä olevia asioita: 
 

1. Pyöräkatos yläkoululle 
Yläkoulun oppilaskunnan hallitus on keskustellut kokouksessaan 
pyöräkatoksen kohtalosta ja siitä, miksei katosta ole yläkoululle vielä saatu, 
sillä kunnassa on rakennettu ja kunnostettu kuitenkin useita muita 
pyöräkatoksia koulujen pihoilla. Oppilaskunnan hallituksen edustaja Elina 
Rantanen tuo asian nuorisovaltuuston käsiteltäväksi. 
 
 

Esittelijä Nuoriso-ohjaaja, koulunuorisotkj. Piia Tötterström, puh. 0400 548 813 
 piia.totterstrom@iitti.fi 
    

 
Päätös Oppilaskunnan hallitus on keskustellut kokouksessaan 

pyöräkatoksesta yläkoululle. Pyöräkatosta on ehdotettu jo aiemmin, 
mutta asia ei ole edennyt. Sen sijaan kunnassa on rakennettu ja 
kunnostettu useita muita pyöräkatoksia. Nuorisovaltuusto keskusteli 
asiasta yleisesti ja päätti, että asian tulee edetä. Nuoriso-ohjaaja Piia 
Tötterström kysyy asiaa aluksi kunnan tekniseltä johtajalta sekä 
maankäyttöinsinööriltä. Tarvittaessa nuorisovaltuusto vie asian 
kunnanvaltuustoon.  
 

    

mailto:piia.totterstrom@iitti.fi
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Tiedoksi 
  
Nuorisovaltuusto 11.03.2025 § 7    
      
 
 

 
Kirjelmiä ja asiakirjoja toimielimelle tiedoksi: 
 
 
1. Nuorisovaltuustojen yhteinen paneelikeskustelu 

 
Lahden nuorisovaltuustojen puheenjohtaja Miika Kaikkonen ehdottaa 
Päijät-Hämeen nuorisovaltuustoille yhteistä paneelikeskustelua, jonka 
tarkoituksena on lisätä nuorten äänestysvarmuutta. Tapahtumaan 
kutsuttaisiin yksin kunkin halukkaan puolueen jäsen. Tapahtumapaikaksi 
on ehdotettu Lahdessa sijaitsevaa Saima 6-tilaa, mutta tarkka ajankohta 
on vielä varmistamatta. Nuorisovaltuusto keskustelee, onko Iitin 
nuorisovaltuustosta halukkaita lähtijöitä kyseiseen tapahtumaan. 
 

  
Esittelijä nuoriso-ohjaaja, koulunuorisotkj. Piia Tötterström, puh: 0400 548 813 

piia.totterstrom@iitti.fi 
    

 
Päätös Nuorisovaltuustojen yhteinen paneelikeskustelu on tiistaina 1.4 Lahdessa 

Saima 6 tilassa. Iitin nuorisovaltuustosta tilaisuuteen osallistuvat Peppi 
Kaarre, Lumi Reichenbach, Lenni Lahti ja Elina Rantanen. 
Nuorisovaltuutetut antavat luvan siihen, että heidän numeronsa voidaan 
liittää WhatsApp-ryhmään, jossa käsitellään nuorisovaltuustojen yhteistä 
paneelikeskustelua.                                                                                                                                                 
Nuorisovaltuustojen yhteinen tapaaminen järjestetään 23.4 Asikkalassa klo 
16.30-18.30. Asikkalaan lähtee Peppi Kaarre, Lumi Reichenbach, Lenni 
Lahti, Emilia Leivo ja Elina Rantanen. Lisäksi nuoriso-ohjaaja Piia 
Tötterström on mukana tapaamisessa. Aluekoordinaattori Suvi Ovaska 
pyysi nuorisovaltuustoilta yhteiselle tapaamiselle terveisiä ja mahdollisia 
kysymyksiä.                                                                                                   
Iitin kunnan nuorisovaltuusto haluaisi kysyä muilta nuorisovaltuustoilta 
heidän järjestämistään tapahtumista, onnistumisista sekä toimivista 
kokouskäytännöistä. Nuoriso-ohjaaja Piia Tötterström vie nämä 
kysymykset yhteiselle padlet-alustalle.    

    

mailto:piia.totterstrom@iitti.fi
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Muut asiat 
  
Nuorisovaltuusto 11.03.2025 § 8    
      
 

Lumi Reichenbach esittelee kuntavaalipaneelin edistymistä. Kuntavaalipaneelin tarkoitus on 

vahvistaa nuorten äänestysaktiivisuutta sekä tukea demokratiakasvatusta. 

Kuntavaalipaneelia varten nuoriso-ohjaaja, hallintosihteeri sekä hallintosihteerin assistentti 

pitävät perjantaina 14.3 kokouksen, jossa suunnitellaan tilaisuutta. Kuntavaalipaneeli tullaan 

todennäköisesti sittenkin järjestämään Ravilinnasalissa ylioppilaskirjoitusten vuoksi. Jotta 

mahdollisimman moni opiskelija ja oppilas pääsisi kuntavaalipaneeliin, nuoriso-ohjaaja Piia 

Tötterström on asiasta yhteydessä kasvatus- ja opetusjohtaja Aarne Ylipihaan. Puheenjohtaja 

Peppi Kaarre toimii kuntavaalipaneelissa keskustelun vetäjänä. 

 
Koulukeskushanke ja sen edistyminen puhututtaa ja nuorisovaltuusto pohti asiaa erityisesti 

Iitin lukion houkuttelevuuden kannalta. Nyt arviolta 10 % lukiolaisista kulkee junalla 

koulumatkat ja toisinaan juna-aikataulujen yhteensovittaminen oppituntien kanssa koetaan 

haasteellisena: lukiolaiset sanoittivat, että tällä hetkellä junalla kulkevat ehtivät juuri ajoissa 

oppitunneille ja koulupäivän päätyttyä pitää ripeästi kulkea asemalle, jottei tarvitse odottaa 

ylimääräistä tuntia seuraavaa junaa. 

Mikäli uusi koulurakennus tulee Ravilinnan alueelle, matka juna-asemalta pitenee Google 

Mapsin mukaan 500 metriä. Tämä ei tunnu pitkältä matkalta, mutta ajallisesti se tekee 

kahdeksan minuuttia. Lukiolaiset huomauttivat, että tuo kahdeksan minuuttia kuitenkin voi olla 

aikataulullisesti merkittävä, jolloin joko täytyy tulla aikaisemmalla junalla tai vaihtoehtoisesti 

joutua jäämään odottamaan myöhäisempää junaa.  

Lisäksi nuoret keskustelivat yleisesti ottaen koulukyydeistä ja luottavat toki siihen, että 

koulukyydit ja pysäkit suunnitellaan jatkossakin niin, että oppilaat ja opiskelijat pääsevät 

turvallisesti ja ajoissa kouluun. Toisaalta Kausalan linja-autoasema sijaitsee lähempänä 

keskustakorttelia, mikäli koulurakennus päätettäisiinkin rakentaa siihen. Näin ollen 

kuljetusoppilaiden osalta kyydit voisivat lähteä suoraan linja-autoasemalta. Tämä tietysti 

tarkoittaisi sitä, että Ravilinnassa esimerkiksi liikuntatuntia viettävät joutuvat kävelemään linja-

autoasemalle asti. Mikäli koulukeskus olisi Ravilinnan liepeillä, koulukyydin piiriin kuuluvat 

olisivat tasa-arvoisessa asemassa keskenään, sillä kyytiin pääsisi aina koulun läheisyydestä. 

 

Viime vuoden nuorisovaltuusto kirjasi nuorisovaltuuston vuosikelloon nuorisovaltuuston 

koulutuksen. Nuorisovaltuusto ehdottaa, että koulutus olisi 8.4 klo 16–18. Nuoriso-ohjaaja Piia 
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Tötterström varaa Nuva ry:ltä koulutuksen. Ennen koulutusta nuorisovaltuusto kokoustaa klo 

15.30 alkaen. 

 

Lumi Reichenbach nosti esille nykyisen toimintasäännön sekä viime kaudella siihen tehdyt 

muutokset. Nuorisovaltuusto ehdottaa, että toimintasäännön muutos ja vahvistus käydään 

uudelleen lävitse ensi kokouksessa ja sitten se viedään eteenpäin kunnanvaltuustoon 

hyväksytettäväksi.  

 

GoGreenNext on EU:n rahoittama hanke, jonka tavoitteena on tukea kaupunkeja sekä alueita 

saavuttamaan ilmastotavoitteensa ottamalla käyttöön uusia luontoon perustuvia 

lähestymistapoja. Hankkeessa on mukana 19 kumppania ympäri maailmaa, mukaan lukien 

Päijät-Hämeen seutu. Hanke on halunnut lähestyä nuorisovaltuustoa ja kysyy, olisiko 

nuorisovaltuustolla kiinnosta järjestää kaikille avoin tilaisuus, kuten ympäristökahvila, johon 

tulisivat ammattilaiset puhumaan ympäristöasioista. Nuoriso-ohjaaja Piia Tötterström 

ehdottaa, että ympäristökahvila voitaisiin yhdistää myös nuokkuiltaan, jolloin ammattilaiset 

tapaisivat laajasti nuoria. 

 

Lumi Reichenbach palaa vielä viime kokouksen Portugalin nuorisokonferenssiin, jossa 

nostettiin esille nuorisovaltuustojen puheenjohtajien mahdollisuus tavata kuntatasolla päättäjiä 

ja kunnanjohtajia noin kerran kuussa. Nuorisovaltuusto ehdottaa, että nuoriso-ohjaaja Piia 

Tötterström varaa ajan kunnanjohtajalta sekä kunnanvaltuuston ja kunnanhallituksen 

puheenjohtajilta nuorisovaltuuston puheenjohtajan tapaamiseen. Näin nuorisovaltuusto voi 

viedä puheenjohtajan kautta terveisiä päättäjille. 

 

Nuorisovaltuusto päätti, että jatkossa pöytäkirjan tarkastajat valitaan järjestyksessä 

osallistujalistasta sen mukaan, ketä edustajista on läsnä. Näin jokainen pääsee vuorollaan 

pöytäkirjan tarkastajaksi. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 6, § 7, § 8 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 


